

[Text]

Some hon. Members: Agreed.

The Chairman: Thank you. I should perhaps inform you of a letter that I received from our colleague, Mr. Roche, in which he says:

In order to facilitate the work of the Subcommittee on International Development, I would like to propose that a short paper giving the background to the Seventh Special Session of the United Nations General Assembly be prepared for us by the Research Branch of the Library of Parliament.

He goes on further:

Further I would suggest that in making this request we specify that Mr. Bob Miller write the paper for us. The reason I am naming Mr. Miller is because he has specialized in international development for the Parliamentary Library and has previously written research papers on this subject.

I know that the Parliamentary Centre for Foreign Affairs and Foreign Trade has been of continuing assistance to the Committee and I expect this will continue. But the wider the range of research we have coming into the Committee, the better, and I believe that a background paper by Mr. Miller at this stage would be beneficial.

• 1555

Perhaps you could write directly to Mr. Philip Laundy, Director, Research Branch, Library of Parliament, to make this request.

I will look forward to seeing you at our meeting Tuesday.

Now, I have never met Mr. Miller. I do not know him, so perhaps Mr. Roche would like to say a few words about him.

Mr. Roche: The reason I put forth Mr. Miller's name is that last year, Mr. Chairman, the parliamentary Library Research Branch published and distributed a paper to the members of Parliament called *An Approach to the Crisis of International Development*. I found this paper to be of very high quality and great use. It simply occurred to me that the author of the paper, Mr. Miller, might be of assistance to the Committee in drawing together some of the background material that we need.

In that reference we have received from the government the document called *the New Economic Order* which consists of selected documents but only those issued as of last March. Of course, when Mr. Breau comes we will be addressing some questions to him on this. But useful as that is I think the wider range of input into the Committee, the better and I know that the Library is prepared to have Mr. Miller contribute to the Committee in the form of writing a paper, attending the special session, or in any way that he can of service. So, it is simply a matter of all the members of the Committee taking advantage of the Library Research.

The Chairman: Mr. Pelletier.

M. Pelletier (Sherbrooke): Si je comprends bien c'est une personne qui travaille à plein temps à la Bibliothèque.

[Interpretation]

Des voix: D'accord.

Le président: Je vous remercie. Je devrais peut-être vous faire part d'une lettre que j'ai reçue de notre collègue, M. Roche, dont voici un extrait:

En vue de faciliter le travail du sous-comité du Développement international, j'aimerais proposer qu'un exposé des antécédents de la septième séance spéciale de l'assemblée générale des Nations unies soit préparée à notre intention par la direction de la recherche de la Bibliothèque parlementaire.

Il poursuit en disant:

J'aimerais de plus proposer que nous précisions dans cette demande que M. Bob Miller rédige l'exposé pour nous. Je propose le nom de M. Miller parce qu'il est spécialiste en matière de développement international pour la Bibliothèque parlementaire et qu'il a déjà rédigé des documents de recherche à ce sujet.

Je sais que le Centre parlementaire des affaires et du commerce extérieurs a continuellement aidé le Comité, et je m'attends à ce que cette assistance se poursuive. Mais étant donné la variété de plus en plus grande des sujets de recherche soumis au Comité, je crois que la rédaction d'un document de base par M. Miller nous serait très utile en ce moment.

Vous pourriez écrire directement au directeur de la recherche de la Bibliothèque du Parlement, M. Philip Landry.

J'attends avec plaisir notre réunion mardi prochain.

Je n'ai jamais rencontré M. Miller. Je ne le connais pas. M. Roche pourra peut-être nous parler de lui.

M. Roche: Si j'ai proposé le nom de M. Miller, c'est que la direction de la recherche de la Bibliothèque du Parlement a publié l'année dernière un document intitulé *Un essai sur la crise du développement international*. C'est un document excellent et très utile. J'ai pensé que M. Miller, son auteur, pourrait aider le Comité à rassembler les documents de travail nécessaires.

Le gouvernement nous a fait parvenir un recueil intitulé le *Nouvel Ordre économique* qui ne contient, toutefois, que des articles publiés après le mois de mars dernier. Lorsque M. Breau viendra, nous allons évidemment le questionner à ce sujet. Le fait d'avoir des renseignements ou des idées provenant de différentes sources et compétences qui écrivent sur le sujet, ne peut que nous éclairer davantage. Je sais que la Bibliothèque est d'accord pour permettre à M. Miller de rédiger un document à l'intention du Comité, d'assister à la session spéciale, bref, de nous être utile. C'est donc aux membres du Comité de profiter des services de recherche de la Bibliothèque.

Le président: Monsieur Pelletier.

Mr. Pelletier (Sherbrooke): Does he work full-time for the library?